
Vážení spoluobčané, zastupitelé.

Apeluji na zastupitele Lanškrouna, Vaší povinností a službou je hájit zájmy všech občanů, 
což potvrzujete podpisem ve slibu zastupitele.

Investiční záměr SOMA - výstavba nového závodu - je pro včechny občany Lanškrouna 
společensky velmi prospěšný projekt. Dnes již celý jeden rok zastupitelstvo tento 
společensky prospěšný a velmi perspektivní projekt zcela ignoruje na výzvu Ing. J. Skály, 
mentora Lanškrounského fóra.

„PRAVDA A LÁSKA NEZVÍTĚZÍ NAD LŽÍ A NENÁVISTÍ, POKUD SI 

NEŘEKNEME, CO JE PRAVDA!”

Vážení občané, zastupitelé,
věnujte svůj čas a pozornost následujícímu sdělení.

OD OBČANSKÉHO FÓRA K FÓRU LANŠKROUNSKÉMU 
(1989 - 30 - 2019)

Hájení veřejného zájmu občanů Lanškrouna s péčí řádného
hospodáře aneb proč se pan starosta Vetchý bojí zeptat občanů na

názor na výstavbu nového závodu SOMA Nad Výsluním?

„Klientelismus je zákulisní systém dohod ve společnosti, jehož charakteristickým znakem
je  protekce,  vybraných  členů  celku,  případně  poškozování  zájmů  subjektů,  kteří  se  na
klientelistických vazbách nepodílejí.“                                                     

„Korupce je  zneužití  postavení  nebo funkce v politice,  veřejné správě a hospodářství  k
osobnímu prospěchu.“

Příčiny selhávání lanškrounské komunální politiky při 
prosazování a hájení veřejného zájmu

1. Existenční závislost podstatné skupiny zastupitelů na vedení města - zřizovateli
jejich pracovního místa - udržující hlasovací jednotu těsné většiny v LA 
zastupitelstvu.  (městská policie, městské muzeum, správce městských lesů, učitelé 
městských škol,...)

2. Jednání na základě uměle vyvolané závisti a nenávisti občanů, na bázi 
instinktivního odporu k úspěšným svobodným lidem ze strany mentora 
Lanškrounského fóra pana Ing. Skály. (viz např. záznam: “Soma dotační parazit“ - 
vystoupení na veřejném zastupitelstvu dne 25. 9. 2019) v duchu hesla : „Chceš-li 



získat veřejnost proti někomu, vzbuď v ní závist a nenávist!“ Každý člověk si 
může o chování, způsobech a motivech pana Ing. Skály udělat vlastní obrázek. 
 

3. Dalším důkazem „nestranného jednání“ Ing. Skály s ohledem na „zájmy občanů, 
nikoliv svoje vlastní“ jsou hlasové záznamy z jednání veřejného zastupitelstva 
13. 3. 2019, 25 .9. 2019, 31.10. 2019, ve kterých zcela mimo téma projektu Nového 
závodu napadá firmu SOMA. 

Vývoj od petice k petici

 Petice organizovaná nejvyššími představiteli dřívější Tesly a.s. vyjadřující souhlas 
se zásahem komunistických policejních složek proti protestům občanů v Praze 
z “Palachova týdne” v lednu 1989. Za vedení J. Skály, tehdejšího ředitele Tesly a.s. 
a významného člena KSČ.

 Úpravy urbanistických studii v lokalitě “Na Výsluní” s nepříznivým dopadem v lokalitě 
“Za Střelnicí II”. Z iniciativní žádosti J. Skály za vlády Lanškrounského fóra.

 Petice vybraných občanů za zaslepení ul. Albrechtická - po neúspěšném pokusu 
odklonit veškerou dopravu mimo původní trvalé bydliště v ulici Albrechtická - z 
iniciativy manželů Skálových. (Neúspěšný pokus úpravy Územního plánu kraje s 
negativním dopadem na ostatní občany LA v oblasti silnice Nepomucká).

 Petice vybraných občanů proti legitimnímu podnikání firmy FREBRUS v ulici 
Albrechtická. (Veden cca 3 letý spor s podnikateli FREBRUS o svobodu podnikání v 
místě dle Územního plánu města určeném pro podnikání v duchu hesla: ”Když JÁ se 
rozhodnu odklonit veškerou dopravu z místa svého bydliště, tak do MÉ ulice 
nebudou jezdit také žádní podnikatelé!”) Z iniciativy J. Skály.

 Petice vybraných občanů proti přemístění garáží z pozemku firmy SOMA k řadovým 
garážím Na Výsluní s cílem blokace podnikání ve stávajícím areálu firmy Soma. 
Blokace doposud úspěšně probíhá! Z iniciativy majitelů nelegálních zahrádek v místě
stávajících řadových garáží Na Výsluní po konzultaci s J. Skálou.

 Petice vybraných občanů proti Výstavbě nového závodu firmy SOMA v oblasti Nad 
Výsluním v sousedství plánovaného obchvatu! Na pozemcích SOMA o velikosti 
umožňující na ně v budoucnosti přemístit stávající výrobní budovy SOMA. 

            Z  iniciativy J. Skály pro zachování výhledu z jeho okna.

Co je veřejným zájmem Lanškrouna ? 

 Veřejným zájmem je dle platného Strategického plánu rozvoje Lanškrouna 
rozvoj místních firem, především firem s vyšší přidanou hodnotou míry 
lidského umu v jejich pracovních profesích.

Společensky prospěšný projekt SOMA v lokalitě Nad 
Výsluním

Výstavba nového závodu SOMA v Lanškrouně na okraji města Nad Výsluním, na pozemcích
SOMA v sousedství plánovaného obchvatu města.



Přínos projektu pro občany Lanškrounu:

 Přínos našeho projektu je tak jednoznačný, že pevně věřím, že by jej občané 
Lanškrouna přivítali – pokud by jim starosta Vetchý vůbec takovou možnost dal. 
Vyřeší mimo jiné i komfort bydlení občanů v okolí stávající provozovny SOMA.

 Udrží, resp. rozšíří zaměstnanost v regionu. 
 Umožní dopravní obslužnost firmy mimo městské komunikace.
  V souvislosti s přenesením montážních kapacit do Nového závodu Soma plánujeme 

v uvolněných reprezentativních prostorách Soma Globe usilovat o zřízení 
detašovaného pracoviště renomované vysoké školy technického zaměření.

Potřebná součinnost od města

 Respektovat dlouhodobě platný Strategický plán rozvoje města. Viz kapitola 
“Vize města - Lanškroun do roku 2030.”

 Ze strany města je potřeba provést změnu Územního plánu města v části jeho 
extravilánu v lokalitě “Nad Výsluním”- v místě sousedícím s již zaplánovaným 
obchvatem Lanškrouna (Územní plán kraje a města) a v místě z druhé strany 
sousedící s plochou rezervovanou ve stávajícím platném Územním plánu města pro 
průmyslovou zástavbu - plocha výroby VL.).

Přístup zastupitelstva k určení a hájení veřejného zájmu 
s péčí řádného hospodáře ve věci výstavby nového závodu
SOMA

13.  3.  2019  po  3  měsících intenzivního  zpracovávání  mnoha  účastníků,  včetně  všech
zastupitelů, po 20 minutách jednání na veřejném zastupitelstvu, dle programu plánovitě v
nočním čase, tzn. téměř bez účasti veřejnosti- ZAMÍTNUTO:

 Zamítnuto těsnou nadpoloviční většinou, hlasy 12 „přesvědčených” zastupitelů.
 Zamítnuto bez jejich jediné konkrétní otázky k tak významnému investičnímu 

projektu pro město Lanškroun.
 Zamítnuto přes souhlas či podporu investičnímu projektu ze strany 

Majetkoprávní komise města, zpracovatele Územního plánu města, bývalého 
městského architekta města a níže uvedených instituci České republiky 
podporujících rozvoj firmy SOMA.

 Zamítnuto přes očekávaný předpokládaný souhlas a podporu občanů bydlících
v sousedství SOMA, kterých se nikdo neptal a ptát nehodlá. (Viz stále odmítavý 
postoj Rady na řádné a veřejné projednání projektu!) 

Každý člověk si celkem lehce umí sám odpovědět na otázku proč se pan
starosta Vetchý bojí zeptat občanů na výstavbu nového závodu SOMA.
Nemuselo by se mu totiž líbit co by se dozvěděl. A co hůř nemuselo by

to být v souladu se zájmy pana Ing. J. Skály.



Takové jednání v Lanškrouně není ojedinělé a netýká se pouze SOMA. Zastupitelstvo
Lanškrouna  v  minulosti  například  odmítlo  zařazení  do  programu  zastupitelstva  žádost
velkého počtu občanů o zrušení nelegálně přijatých Regulačních podmínek pro výstavbu v
lokalitě Za Střelnicí II. Až soudní rozsudek v dané věci je donutil zastavit praktiky města. 

Důsledky zamítnutí projektu nového závodu SOMA 
v lokalitě Nad Výsluním:

1. Maření již vynaložených a vynakládaných investic SOMA a EU na rozvoj 
středních firem s vlastním finálním produktem, podnikajících s vysokou PH lidského 
umu !

2. Chybějící stovky nových pracovních příležitostí té nejvyšší odbornosti v 
Lanškrouně a okolí v následujících letech.

3. Nezrealizované přínosy pro občany Lanškrouna – řešení komfortu bydlení 
občanů v okolí stávající provozovny SOMA, dopravní obslužnost firmy mimo městské
komunikace, detašovaného pracoviště renomované vysoké školy technického 
zaměření.

Rozvoj podnikání SOMA v souladu s platným strategickým 
plánem města podporují:

1. Vláda ČR udělením investiční pobídky SOMA na realizaci rozvoje podnikání s 
vysokou přidanou hodnotou lidského umu ve vlastních finálních výrobcích dle 
Inovační strategie vlády 2019 - 2030.

2. Ministr průmyslu v Inovační strategii vlády ČR 2019 - 2030, kde je SOMA 
uváděna jako referenční a konzultační firma mezi firmami ABB, SIEMENS, IBM, 
MEOPTA,..)

3. EU rozhodnutím přidělit dotaci z programu APLIKACE.
4. Hospodářská komora.
5. Zpracovatel Územního plánu Lanškrouna doporučujícím posudkem.
6. Bývalý dlouholetý městský architekt Přemysl Kokeš, který navíc odborně vyloučil

vznik možných negativních dopadů na bytovou zástavbu.
7. MD a ŘSD dopisem potvrzujícím výstavbu obchvatu Lanškrouna do 10 let 

současně se schválenou výstavbou silnice D 35.
8. Platný Strategický plán rozvoje města podporující rozvoj místních firem s vysokou 

přidanou hodnotou lidského umu ve svých výrobcích.
9. Orgány ochrany životního prostředí a ochrany ZDF na krajské úrovni, které náš 

záměr v současném stavu rozpracovanosti neodmítly jako nepřijatelný.

Současná situace v Lanškrouně

      ● Průměrný plat v Lanškrouně, (na který ale 65% pracujících nikdy nedosáhne) je na    
úrovni průměrného důchodu v Německu. 



      ● Důsledkem „racionálního a efektivního“ způsobu privatizace některých velkých  
lanškrounských firem se projevil nezasloužený rozdíl v přidané hodnotě lidské práce 
ve městě. (viz článek Josefa Středuly, předsedy ČMKOS v Parlamentních listech ze 
dne 19.2.2019!)

      ● Zastupitelstvo LA je v posledních dvou volebních obdobích zcela ovládáno 
Lanškrounským forem. Jeho mentorem je Ing. J. Skála, dle údajů z Archivu 
bezpečnostních složek dlouholetý spolupracovník Stb a nomenklaturní kádr 
UV KSČ.

      ● Pozornějším pozorováním zjistíme, že zakladatelé, vůdčí osobnosti a 
sympatizanti Mého LA a dnešního Lanškrounského fóra jsou velmi často stejné 
osoby, proti kterým se společnost postavila v listopadových dnech roku 1989.  
Tito lidé i dnes stejnými konspirativními metodami, jako v minulém režimu velmi 
nebezpečnou propagandou polopravd a pomluv ovládají a zneužívají masy lidí. 
Používají stále stejný recept - vydávat a skrývat se za zájmy občanů. 

Ladislav Verner                         19. listopad 2019

Vážení spoluobčané, zastupitelé,

vše sdělené je  zdokumentované, doložitelné a v podstatě popisuje stále stejný scénář - 
praktiky korupčního  klientelismu (viz definice), kterými vždy v místě svého trvalého bydliště, 
bez ohledu na okolí prosazuje jedna a tatáž osoba zájem svůj, případně velmi úzkého 
okruhu sousedů na úkor celospolečenského  zájmu široké lanškrounské veřejnosti. (viz 
pasáž “od petice k petici”).

„Úpadek společnosti neovlivní svým konáním  nejvíce lidé necharakterní a 

neschopní, ale lidé charakterní a schopní, kteří se svou nečinností a tolerancí nepostaví 
proti činům lidí necharakterních a neschopných !”

Dámy a páni zastupitelé - jmenovitě paní a pane Radime Vetchý, Miloši Smolo, Oldřichu 
Strnade, Hynku Brýdle, Josefe Fuchsi, Pavle Reslere, Jaromíro Staňková, Vladislavo 
Hanyšová, Lenko Ševčíková, Jano Rybaříková, Marie Borkovcová, Petře Kotyzo, Stanislave 
Popeláři, Jiří Nečku, Romane Bureši, Jiří Hurychu, Jiří Marku, Jiří Kráčmare, Zdeňku 
Koutníku, Ivo Skalická, Moniko Dušková.

TEĎ UŽ JE TO NEJEN NA VÁS, ALE I O VÁS !

Opětovně žádám o svolání veřejného zastupitelstva, za přítomnosti široké veřejnosti, k 
serioznímu projednání hlavního bodu programu - realizace a umístění nového závodu 
SOMA.

Děkuji vám za pozornost.      Lanškroun 18. prosince 2019


